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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

Výbor pro životní prostředí, veřejný 
prostor a pohřebnictví ZHMP  

ZÁPIS z 11. jednání 

Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP konaného dne 12. 3. 2024 v 15:30 
hod. 

Zasedací místnost Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

Přítomni: Lucie Kubesa, Václav Bílek, Bc. Alena Janďourková, Jana Kabelová, Mgr. Jiří Knitl, Mgr. Michal Kočí, Olga 
Nema, RNDr. Jana Plamínková, RNDr. Marcela Plesníková, Jiří Ptáček, Ing. Eva Tylová  

Omluveni: Mgr. Jan Recman, RNDr. Pavla Tůmová, Ph.D. 

Hosté: Ing. Jana Komrsková, náměstkyně primátora HMP, RNDr. Štěpán Kyjovský, ředitel OCP MHMP, Ing. Jiří 
Karnecki, specialista vodních toků OCP MHMP, Mgr. Miloslav Franěk, pověřený řízením příspěvkové 
organizace Pražské společenství obnovitelné energie 

Jednání řídila: Lucie Kubesa, předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 

Schválený program: 

Bod Věc 

1. Úvod 

1.1. Schválení programu jednání 

1.2. Schválení ověřovatele zápisu 

1.3. Schválení zápisu z jednání výboru ze dne 16. 1. 2024 

2. Materiály do ZHMP 

3. Informace o tiscích předkládaných do RHMP 

4. Motolské rybníky 

5. Různé a závěr 

K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod

Zasedání Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP bylo zahájeno v 15:30 hodin a řídila ho
předsedkyně výboru Lucie Kubesa. Předsedkyně výboru přivítala přítomné členy a konstatovala, že je výbor
usnášeníschopný s tím, že je přítomna nadpoloviční většina jeho členů.
Omluvila se některým členům za nedoručení podkladů na jednání výboru ze dne 5. 3. 2024 z důvodu technické
chyby. Dále předsedkyně výboru seznámila členy výboru s usnesením ZHMP č. 11/32 ze dne 22. 2. 2024, že odvolává
člena Mgr. Víta Zemana a volí ke dni 23. 2. 2024 Bc. Alenu Janďourkovou, které předala slovo k představení.
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1.1. Schválení programu jednání 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 
 

Předsedkyně výboru Lucie Kubesa seznámila členy výboru s programem jednání, vyzvala přítomné členy výboru k jeho 
doplnění či případným připomínkám. Vzhledem k tomu, že byl návrh programu bez připomínek, přistoupila předsedkyně 

výboru k hlasování. 
 
Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP schvaluje program jednání. 

přijato, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

1.2. Schválení ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 
 

Ověřovatelem zápisu z jednání výboru byl navržen Václav Bílek. Vzhledem k tomu, že byl tento návrh bez připomínek, 
přistoupila předsedkyně výboru k hlasování. 
 
Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP schvaluje ověřovatele zápisu Václava Bílka. 

přijato, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

1.3. Schválení zápisu z jednání výboru ze dne 16. 1. 2024 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 
 

Předsedkyně výboru Lucie Kubesa představila zápis z minulého jednání výboru a vyzvala přítomné členy k jeho doplnění či 
případným připomínkám. Vzhledem k tomu, že byl návrh programu bez připomínek, přistoupila předsedkyně výboru 
k hlasování. Dostavila se RNDr. Marcela Plesníková. 
 
Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP schvaluje zápis ze dne 16. 1. 2024. 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 2, mimo místnost: 0 

 

2. Materiály do ZHMP 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 
 

Z - 12069, R – 50721 k návrhu na úplatné nabytí pozemku parc. č. 1179 v kat. ú. Liboc do vlastnictví hl. m. Prahy  
 

Obsah: RHMP souhlasí s úplatným nabytím pozemku o výměře 19 034 m2 v kat. ú. Liboc, obec Praha, z vlastnictví 
společnosti Lesní pozemky Čech a Moravy s.r.o., do vlastnictví HMP za kupní cenu ve výši 5.100.000,00 Kč, tj. cca 267,94 
Kč/m2 

Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP doporučuje schválit ZHMP materiál Z – 12069, R – 50721 
v předloženém znění. 

přijato, pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

3. Informace o tiscích předkládaných do RHMP 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 
 

RHMP 22. 1. 2024: R -50253 

RHMP 5. 2. 2024: R – 50378, R – 50413 

RHMP 12. 2. 2024: R – 49142, R – 50518, R – 49818 (Z – 11935 schváleno v únoru), R – 50502, R – 50055, R – 50208, R – 

50591 

RHMP 19. 2. 2024: R – 50349, R – 50617 
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RHMP 4. 3. 2024: R – 50469, R – 50121, R – 50579, R – 50618, R – 50721 (Z -12069 schválí se v březnu) 

Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP bere na vědomí materiály schválené v RHMP za uplynulé 
období. 

přijato, pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

 

4. Motolské rybníky 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP 

Předsedkyně výboru přivítala Ing. Jiřího Karnecki a požádala o aktuální informace k Motolským rybníkům. Vzhledem k 
rozsáhlé diskuzi členů výboru a veřejnosti, předsedkyně Lucie Kubesa požádala Ing. Karnecki o přípravu podrobnějších 
informací a podkladů s doporučením téma projednat opět na jednání výboru. 

 

5. Různé a závěr 

Předsedkyně Lucie Kubesa informovala členy výboru o materiálu R – 50798, který je v připomínkovém kolečku. Jedná 
se o cesty na Vršovickém hřbitově, které jsou v havarijním stavu. Povrch je narušen kořenovým systémem stromů, 
které jsou nevhodně umístěny v blízkosti cest a hrobů a nemají dostatečný prostor pro kořenový systém. V prostoru 
neexistuje systém pro hospodaření s dešťovou vodou. Kromě komplikace pro samotnou správu a údržbu hřbitova je 
tento stav nevhodný zejména pro bezpečný pohyb návštěvníků. Odhadované náklady projektu jsou 30 000 000Kč. 

 
R – 50798 k návrhu projektového záměru na revitalizaci cestní sítě - hřbitov Vršovice v rámci operačního programu 
IROP 65. výzva - Zelená infrastruktura - SC 2. 2. (VRR) 
 
Obsah: RHMP bere na vědomí projektový záměr na "Revitalizaci cestní sítě - hřbitov Vršovice" o jehož podporu bude 
žádáno příspěvkovou organizací HMP Hřbitovy a pohřební služby HMP v rámci operačního programu IROP - 65. - 
Zelená infrastruktura - SC 2. 2. (VRR) 
RHMP bere na vědomí informaci, že spolufinancování ve výši 50 % nákladů projektu bude zajištěno z rozpočtu HMP 
prostřednictvím investičního příspěvku od zřizovatele na rok 2024 
 

Na jednání výboru se dostavil Mgr. Miloslav Franěk představit shrnutí veřejnoprávní finanční kontroly PSOE: 
 

Z provedené následné veřejnosprávní finanční kontroly vyplývá, že organizace plní účel, pro který byla zřízena, tj. 
poskytování komplexních služeb a činností souvisejících s přípravou, realizací a provozem výroben elektřiny, tepla 
případně plynu obnovitelného původu. Byly ověřeny významné údaje roční účetní závěrky vykázané v účetních 
výkazech a její příloze. Údaje byly porovnány se skutečným stavem majetku, závazků, fondů a výsledkem 
hospodaření organizace včetně doplňkové činnosti. Bylo ověřováno hospodaření se svěřeným majetkem a s 
finančními prostředky. Testováním jednotlivých oblastí hospodaření bylo zjištěno, že účetnictví organizace bylo 
vedeno v souladu se zákonem o účetnictví a prováděcími právními předpisy, s výjimkou nedostatku v oblasti 
personální a platové/mzdové agendy.  
V oblasti personální a platové/mzdové agendy byly zjištěny: závažný nedostatek spočívající v chybném zařazení dvou 
zaměstnanců do vyšších platových stupňů, než odpovídalo dosažené započitatelné praxi při jejich nástupu. 
Inventarizace majetku a závazků organizace k 31. 12. 2023 byla provedena v souladu se zákonem o účetnictví a 
vyhláškou o inventarizaci majetku a závazků.  
Kontrolované pohledávky byly zabezpečeny proti promlčení. V této oblasti nebyly zjištěny nedostatky. V oblasti 
zadávání veřejných zakázek byly zjištěny pouze dílčí nedostatky: nesprávné stanovení předpokládané hodnoty, které 
však nemělo vliv na druh veřejné zakázky. V oblasti dílčích tendrů ve 2 případech nebyl dodržen rozsah plnění ani 
termín předání ze strany vysoutěženého dodavatele a v 1 případě nebyl dodržen termín předání. Vnitřní kontrolní 
systém organizace byl v kontrolovaném období hodnocen, s výjimkou kontrolních zjištění uvedených v oblasti 
personální a platové/mzdové agendy, jako funkční. Upozornění na zjištěné nesrovnalosti nebo nestandardní 
postupy, které by se v budoucnu mohly stát nedostatkem s negativním dopadem na hospodaření: chybné 
fakturování vyplývající z uzavřené smlouvy za právní služby, nenastavení konečného metodického postupu pro 
předání dokončených fotovoltaických elektráren na budovách HMP ze strany zřizovatele, nedodržení vnitřní 
směrnice o pravidlech zadávání veřejných zakázek malého rozsahu.  
 

Předsedkyně výboru poděkovala Mgr. Fraňkovi za informace a členům sdělila, že prezentace bude zaslána společně se 
zápisem.  
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Z veřejnosti se na jednání Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP dostavila paní Kateřina 
Hálová a představila projekt Staroměstská brána.  
 
Předsedkyně výboru Lucie Kubesa paní Hálové poděkovala za její příspěvek a navrhla, aby se prezentace přeposlala 
členům výboru s tím, že bude uveden kontakt na paní Hálovou v souvislosti případných dotazů. 
 
 
Předsedkyně výboru poděkovala členům výboru za jejich účast a ukončila jednání v 18:30 hodin. 
 
 
 
 
 
Předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP, Lucie Kubesa 
Člen Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP, Václav Bílek 
Tajemnice Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP, Bc. Kateřina Kubešová 

 

 
 
 

 

 

 

 

 

 


